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/Abstract : )

The research theme addresses the notion of green spaces, between programming, regulation
and the reality of the terrain in the new city Ali Mendjeli. The absence of green spaces in this city has
led us to know the main reasons for this lack. With this objective, a comparative analysis was carried
out between what has been programmed in the framework of the land use plans and the reality of the
land.

The analys is highlighted a lack of respect for the regulations relating to green spaces in the
design part of the SOPs as well as a poor management of what is programmed and carried out in
terms of green spaces in the new city.

Catch-up operations materialized by interventions to redevelop degraded green spaces are
Know underway, initiated by local officials who aim to give a new image to the city.

Key words:

[Green spaces, programming, regulations, reality on the ground, Ali Mendjeli. ]
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Résumé :

Le theme de recherche aborde la notion des espaces verts, entre programmation,
reglementation et réalité du terrain dans la ville nouvelle Ali Mendjeli. L’absence d’espaces verts
dans cette ville nous a poussés a connaitre les principales raisons de ce manque. Dans cet
objectif, une analyse comparative a été effectuée entre ce qui a été programme dans le cadre des
plans d’occupation des sols et la réalité du terrain.

L’analyse a mis en lumiére un non-respect des textes réglementaires relatifs aux espaces
verts dans la partie conception des POS ainsi qu’une mauvaise gestion de ce qu’est programmé
et réalisé en matiére d’espaces verts dans la ville nouvelle.

Des opérations de rattrapage matérialisées par des interventions de réaménagement des
espaces verts dégradés sont encours aujourd’hui initiées par les responsables locaux qui
ambitionne donner une nouvelle image a la ville.

Mots clés :

[

Espaces verts, programmation, reglementation, réalité du terrain, Ali Mendjeli.




